
B U T L  L E T I  D E L  S I N D I  C A T  DE M E T  G ES  DE C A T A L U N Y A  39

Mutual Mèdica
Memòria llegida pel Sr. Secretan 

Dr. Josep Trenchs i Codoñés

C o m p a n y s  :

A  mesura que la Mutual Mèdica va assolint el 

grau de maduresa i perfeccionament al quai tots 
aspirem, la tasca del Conseil Administratiu es 

simplifica ço que permet que cada any en resumir 
la nostra actuació puguem èsser més concisos.

E l nostre ideal seria concretar la Memòria anual 

reglamentaria en una simple quartilla, on de ma
nera clara i esquemática es fessin constar única- 

ment les xifres que demostressin l ’augment cons
tant de la nostra sòlida organització de previsió.

Cree que aquest criteri és el que pot donar una 

major satisfaccio i seguretat als Companys, car 

representa la màxima serenitat que cal tenir al 
front d'aquesta magnífica Institució creada pel 

Sindicat.

Cal saber prescindir del desig logic i natural 

de continua superació per acollir-se a un criteri 

de conservado i vigiláncia dallo  que avui podem 

considerar ja  suficientment perfecte.

Portem dotze anys d actuació amb prou éxit i 

bons résultats per a poder donar per clos el pé

riode constituent i dedicar tot el nostre esforç a 
tenir cura de mantenir l’organització i vetllar pel 

seu desenrotllament dins la vida normal avui prou 

concreta i definida.
A ix ò  no voi dir que haguem de defugir siste- 

màticament qualsevol millora que la práctica ens 

pugui suggerir o qualsevulla iniciativa que un bon 

mutualista pugui presentar, ans al contrari crec 
que tenim el deure de recollir, estudiar i portar a 

la practica totes les idees que siguin unanimement 

considerades com a favorables i que no al ter in 

ressència i restructura actual de la nostra M utua
lität.

E l Conseil ha tingut unanimement el criteri 

que acabo d'esmentar i ha procurât tenir una ac-

tuació regular d’un esperii fondament conserva

dor, encausant tots els assumptes que la práctica 
ha sotmès a la nostra resolució sempre amb un 

mateix criteri el més uniforme possible. Pia pro

curât, també, el Conseil fer doctrina en aquells 
casos que ha calgut resoldre per primera o en 
aquelles altres que hom no ha trobat un precedent 

prou concret per a adaptar-hi la seva actuació.

Però al mateix temps que el Conseil ha man- 
tingut aquest principi i ha procurât establir aques

ta orientado, no ha tingut tampoc inconvénient 

en estudiar una proposició que, segons el nostre 
criteri, no significa modificado, de restructura 

exterior de la Mutual ni de l ’esperit que l ’infor

ma, sinó simplement una ampliado o una perfec- 
ció que considerem viable sense cap alterado ni 
possibilitat de lesionar cap dret adquirit.

Ens referim al projecte de conversió volunta

ria de TAssegurança de vida en una renda vita

licia quan segons les circumstàncies personáis i 
particularissimes de cada soci li pugui èsser be

neficiosa i en certa manera reparadora de drets 
que hauria d’abandonar o mantenir amb un sa
crifici inadéquat o estéril.

Aquesta és l ’unica proposició important que 
presenta el Conseil,, car les altres de la Junta 
ordinària no són altra cosa que seguir el prece

dent en exercicis anteriors.

No creiem que el fet de presentar aquesta pro

posició impliqui una rectificado del nostre crite
ri que us he manifestât. Ans al contrari, crec que 

amb aquesta ampliació de Reglament donem una 

prova d’orientació que informa al Conseil actual.
O  sigui : un desig de perfeccionament dins els li- 
mits precisos de la nostra estructurado actual que 

ens hem imposât el deure de respectar.

* * *


